
 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2020-03-05 
 

 

Kalmars lokala brottsförebyggande råd 
 

 
Tid 
Torsdag den 5 mars kl. 13:00-16:30 
 
Plats 
Rådhussalen, rådhuset 
 
Omfattning 
§§ 1–8 
 
Ledamöter 
Dzenita Abaza Kommunstyrelsen 
Liselotte Ross Kommunstyrelsen 
Marianne Dahlberg Kultur och fritidsförvaltningen 
Linda Almqvist Dohrnér Kultur och fritidsförvaltningen 
Leila Ben Larbi  Samhällsbyggnadsnämnden 
Johanna Petersson Servicenämnden 
Christopher Dywik Servicenämnden 
Martina Adiels Balk Servicenämnden 
Roger Holmberg Socialnämnden 
Lisa Jalmander Socialnämnden 
Susanne Eliasson Utbildningsnämnden 
Bitte Gudmundsson Utbildningsnämnden 
Joachim Håkansson Kalmarsunds gymnasieförbund 
Ann-Sofie Lagercrantz Kommunledningskontoret 
Cim Wahlström Kommunledningskontoret 
Nikolaos Kalcidis Polisen 
Emma Jonasson Länsförsäkringar Kalmar Län 
Peo Carlsson  Brandkåren 
Clara Eriksson Brandkåren 
 
 
Övriga närvarande 
Melker Labory Länsstyrelsen 
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Justeras 
 
 
 
Dzenita Abaza   Martina Adiels Balk 
Ordförande    Justerare 
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§ 1 
Inledning 
Ordförande Dzenita Abaza hälsar alla välkomna till dagens sammanträde. 
 
§ 2 
Val av justerare 
Martina Adiels Balk utses att justera dagens protokoll. 
 
§ 3 
Fastställande av dagordningen 
Dagordningen fastställs. 
 
§ 4 
Presentation av ny Brå-samordnare på Länsstyrelsen   
Melker Labory, regional brå-samordnare.  
 
Melker presenterar sin roll och hur Länsstyrelsens uppdrag som grundar sig i; Förordningen 
(2016:1258) om regional samordning inom det brottsförebyggande området. Den innebär i 
korthet att Länsstyrelsen ska arbeta med att stödja och samordna regionalt arbete samt bidra till 
att minska brottsligheten och öka tryggheten samt höja kompetensutvecklingen i länet. 
Utifrån justitieministerns besök i höstas har man tagit fram två huvudspår att arbeta mot; 
gängkriminaliteten (34-punktsprogram) och mäns våld mot kvinnor. Det utreds för närvarande 
hur ett lagstadgat kommunalt ansvar i arbetet med brottsförebyggande åtgärder ska kunna 
realiseras, beräknas vara klart juni 2021.            
Brå har i uppgift att bidra till att verksamheterna inom det kriminalpolitiska området bedrivs 
kunskapsbaserat, bland annat genom att identifiera angelägna utvecklingsområden för 
rättsväsendet och för det brottsförebyggande arbetet. De har i årsredovisningen för 2019 
identifierat 10 områden: 
 

1. Sexualbrottsligheten och hanteringen av sexualbrotten i rättskedjan. 
2. Gränsrelaterade utmaningar. 
3. Systemutnyttjande brottslighet. 
4. It-dimensionen i brottsligheten och rättsväsendets it-förmåga. 
5. Barnen och brotten (utsatthet). 
6. Socialt utsatta områden. 
7. Glesbygdens brottslighet och brottsförebyggande. 
8. Polisens brottsförebyggande verksamhet. 
9. Angelägna utvecklingsområden för det brottsförebyggande arbetet. 
10. Angelägna utvecklingsområden för arbetet mot våldsbejakande extremism. 

 
Informationen läggs till handlingarna. 
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§ 5 
Uppföljning av arbetet med medborgarlöften 2019–2020 
Niko Kalcidis, kommunpolis och Ann-Sofie Lagercrantz, strateg informerar.  
 
Årets två medborgarlöften  

- Ökad närvaro och trygghetsskapande insatser i Berga/Funkabo, Norrliden, Oxhagen, 
samt Smedby   

- Förstärkt arbete mot narkotika. 
 
Informationen läggs till handlingarna och uppföljning bifogas protokollet 
 
§ 6 
Kommungemensam process för trygghetsvandringar  
Ann-Sofie Lagercrantz, strateg informerar.  
 
Ansvariga verksamheter är kommunledningskontoret, samhällsbyggnadskontoret, 
serviceförvaltningen samt lokalpolisområde Kalmar. 
Fokusområde: Medborgardialog med fokus på platsen och möjligheter till förbättringar för att 
öka attraktivitet och trygghet. 
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Informationen läggs till handlingarna. 
 
§ 7 
Vad är på gång.. 
När det gäller arbetet mot våld så kommer Kalmar kommun att medverka i ”En kommun fri från 
våld” som Länsstyrelsen bjuder in till och som startar nästa vecka. En kommun fri från våld 
syftar till att bygga upp ett lokalt hållbart förebyggande arbete, att skapa ett kunskapsstöd samt ett 
långsiktigt strategiskt arbete mot generellt våld och mot mäns våld mot kvinnor. Programmet 
utgår från den våldspreventiva handboken ”Inget att vänta på” som tagits fram av 
Jämställdhetsmyndigheten. Inom ramen för programmet kommer vi också att få ett antal timmar 
processtöd via organisationen MÄN(tidigare; Män för jämställdhet) 
Kalmar kommun kommer att medverka i ett program/process med 10 medarbetare från 
kommunledningskontoret, omsorgsförvaltningen, utbildningsförvaltningen, kultur- och 
fritidsförvaltningen samt socialförvaltningen. 
 
Brås konferens; Råd för framtiden i Gävle den 26–26 mars ställs in. 
De ser över möjligheten att webbsända konferensen istället. 
 
Tryggare Sverige håller i konferensen ”Säker och trygg stad” den 3 april.  
Ett webbinarium via länk som skickas ut i samband med anmälan 
Anmälan senast den 31 mars via tryggaresverige.org  
 
Trygg och säker anordnar konferens 1-2 september i Malmö. 
För att åstadkomma verklig trygghet krävs det samsyn och samverkan mellan kommuner, 
myndigheter, rättsväsende, företag och civilsamhälle. Detta samarbete, tillsammans med fokus på 
det brotts och riskförebyggande arbetet går som en röd tråd genom årets program. 
 
 



 
Lokala BRÅ 

  
 

 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2020-03-05 
 

 

 

 
§ 8 
Aktuellt från respektive verksamheter: 
 
Kommunpolisen informerar om att det har blivit ett problem med att bilar trotsar förbud och 
kör in på Larmgatan om kvällarna. De önskar förändring av förbudet till att gälla varje fredag och 
lördag från 17.00 – 04.00 för att undvika olyckor mellan fotgängare och bilister. Samt att man 
behöver se över och ersätta pollarna som är trasiga. De ser även en ökning av det krogrelaterade 
våldet. Områdespolisen kommer få en ny chef i Ulrika Medrin. Operation Rimfrost har inte tagit 
extra resurser från det ordinarie arbetet. Man kan se en ökning av bostadsinbrott. Även en ökning 
av hot och våld i krogmiljö märks, där sker samverkan med alkoholhandläggarna. 
 
Gymnasieförbundet informerar om att de har gjort två egna trygghetsmätningar, mars och 
november 2019 för medarbetare och elever. De är nöjda med resultatet som ligger bra till i 
nationell jämförelse. Eleverna upplever trygghet och trivseln är hög enligt mätningarna. 
Mätningarna är viktiga då de ger en bra bild av verkligheten och att de kan sätta in resurser 
snabbt. De har haft en händelse med olaga intrång och grov misshandel, troligen uppgörelse av 
något slag den senaste tiden. I övrigt känner alla hög trygghet. 
 
Utbildningsförvaltningen - Det händer mycket i grundskolan, främst handlar det om 
kränkande händelser. I stort upplever dock eleverna trygghet. 
 
Södermöre kommundelsnämnd – De har haft medborgardialoger främst mot barn och 
pensionärer. De har generellt ett lågt antal brott, dock hög oro för detta. Det bedöms att 
människor inte anmäler i den utsträckningen de borde. Samverkan med polisen är bra. De har 
haft dialog med rektorerna gällande det höga alkoholmåttet på CAN-undersökningen. 
 
Länsförsäkringar – Har valt att sponsra föreningar i länet inom såväl idrott, kultur, samhälle och 
miljö.  För att göra så stor nytta som möjligt väljer de vilka de sponsrar med omsorg. De 
prioriterar: föreningar med väl fungerande barn- och ungdomsverksamhet, föreningar som har 
värderingar och en framtoning som stämmer överens med deras och områden inom miljö och 
samhälle. För att säkerställa att barn skyddas i föreningsverksamhet är en förutsättning för 
sponsring att föreningen kräver utdrag ur belastningsregistret för ledare. 
 
Socialnämnden – Förebyggandeteamet jobbar på, inget särskilt att rapportera. Samverkan 
fungerar bra och dialoger förs tidigt. 
 
Kultur och fritid – Säker och trygg förening, SOT i samarbete med Smålandsidrotten är ett bra 
sätt att arbeta med trygghetsfrågorna då det når ut till många. De ser även över och säkrar 
cykelvägar. Unik håller på med HBTQ certifiering samt MHFA utbildning av personal. Arbetet 
med Fullt Ös rullar på med nytt koncept gällande mässhall och artister för att locka lite äldre 
ungdomar. Sommarplaneringen är också igång. De jobbar mycket förebyggande på gårdarna då 
de kan se att klickar av ungdomar går runt på olika ställen. 
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Räddningstjänsten - Arbetet med att höja medvetenheten och beredskap i händelse av 
pågående dödligt våld (pdv) i kommunens grundskolor fortsätter. Insatsen fokuserar på hur 
skolpersonal kan tänka och agera vid akuta situationer, säkerhetssamordnaren genomför 
utbildningsinsatser efter önskemål.  
På Funkaboskolan har det varit en anlagd brand, som kvästes i sin linda. 
Det har även förekommit hot mot personal i socialförvaltningen. 
Det har varit en hel del incidenter och händelser på stadsbiblioteket där personal behövt hjälp. 
En utmaning är att kommunens § 3-områden (för ordningsvakterna) inte gäller inomhusmiljöer. 
 
Serviceförvaltningen - Toaletter kommer öppnas upp och bli gratis. Utökade toaletter i 
samarbete med hotell och restauranger öppnar för allmänheten. Trygga gång och cykelvägar 
jobbar de med överallt, röjer och ser över belysningen. På skolorna gör man siktröjning och 
utökar belysningen där det saknas. Ett av nämndmålen är trygga och säkra skolor. Larm 
installeras också på skolorna. 
 
Folkhälsosamordning - Uppföljning av insatserna på förvaltningarna gällande det drogpolitiska 
programmet. Utifrån medborgarlöftena har man haft en dialog angående stöd till de skolor som 
ligger över snittet i kommunen gällande narkotika. Där har det främst framkommit att man 
behöver nå föräldrar som inte pratar svenska. 
 
Dzenita Abaza föreslår att en skrivelse görs till SBK gällande åtgärder på Larmgatan.  
 
 
 
 
 
 


